
Protokół Nr OR.IV.0052-1/10
z sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego, która odbyła się 

w dniu 2 grudnia 2010 roku w Urzędzie Miasta Wodzisławia Śląskiego.

Listy obecności: radnych, przewodniczących zarządów dzielnic stanowią załącznik do protokołu. 

Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godzinie 9,00.

Stan Rady - 21 
Obecni – 21

Ad 1.
Zgodnie z art. 20 pkt 2 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990r. pierwszą sesję nowo 
wybranej  Rady Gminy zwołuje Przewodniczący Rady poprzedniej  kadencji,  w związku z czym 
Pan  Lech  Litwora  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  V  kadencji  przywitał  wszystkich 
zgromadzonych  na I  sesji  Rady Miejskiej  nowej  kadencji.  Stwierdził,  że  w kalendarzu jest  już 
miesiąc grudzień, gdyż można zamknąć pewien rozdział z radością lub bez niej, z żalem lub bez 
żalu,  z satysfakcją  lub bez specjalnej  satysfakcji.   Następnie  złożył  gratulacje  nowo wybranym 
radnym,  za  uzyskanie  mandatów  radnych  oraz  życzył  wszystkim  radnym  samych  sukcesów, 
podejmowania  zawsze właściwych decyzji  oraz dużo zadowolenia  z wykonywania zadań,  które 
czekają w przyszłości nowych radnych. Powiedział,  iż ma nadzieję, że radni zdają sobie sprawę
z ogromu obowiązków jakie przyjmują na siebie i z zobowiązań wobec tego Miasta, jak i jego 
mieszkańców. Stwierdził, że radni przyjmują na siebie służebną rolę i taką też rolę będą spełniać 
przez 4 lata nowej kadencji. Powiedział, że zgodnie z art. 20 pkt.2c cytowanej ustawy  I sesję nowo 
wybranej rady gminy do czasu wyboru Przewodniczącego Rady prowadzi najstarszy wiekiem radny 
obecny na sali, dlatego poprosił aby sesję do wyboru Przewodniczącego poprowadził Pan Marian 
Balcer. 

Radny Senior M. Balcer dokonał otwarcia I sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego. Mówiący 
podziękował za powierzenie mu tak zaszczytnej funkcji zapewnił, że dołoży wszelkich starań, aby 
obrady  I  sesji  przebiegały  sprawnie  i  zgodnie  z  prawem.  Następnie  przywitał
Panią  G.  Kłosok  Przewodniczącą  Miejskiej  Komisji  Wyborczej,  Przewodniczących  Zarządów 
Dzielnic Miasta Wodzisławia Śląskiego oraz pozostałych zgromadzonych.

Ad 2. 
Radny Senior poprosił Przewodniczącą Miejskiej Komisji Wyborczej o przedstawienie informacji
o przebiegu i wynikach wyborów.

Pani Grażyna Kłosok Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej złożyła informację o przebiegu 
i  wynikach  wyborów  przeprowadzonych  w  dniu  21  listopada  2010  roku.  Poinformowała,
że  17.878  mieszkańców  Wodzisławia  Śl.  spośród  39.658  uprawnionych  do  głosowania  poszło
do lokali wyborczych, żeby oddać swój głos na 1 spośród 400 kandydatów na radnych do Rady 
Miejskiej Wodzisławia Śląskiego. Zgłoszenia kandydatów na radnych do Rady Miejskiej dokonało 
12 komitetów wyborczych  rejestrując 44 listy  z  kandydatami.  Frekwencja  wyborcza  na  terenie 
Miasta Wodzisławia Śląskiego wyniosła 44,97%. W wyniku przeprowadzonych wyborów w Radzie 
Miejskiej podział 21 mandatów przedstawia się następująco:

– po 4 mandaty uzyskały:
– lista nr 5 – KW PiS,
– lista nr 33 – KWW Inicjatywa Samorządowa Obywateli
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– po 3 mandaty uzyskały:
– lista nr 4 – KW Platforma Obywatelska RP,
– lista nr 37 – KWW Wspólnota Ludzi Dobrej Woli

– po 2 mandaty uzyskały:
– lista nr 31 – KWW Wodzisławianie - Ku Przyszłości,
– lista nr 32 – KWW Ruch Rozwoju Miasta,
– lista nr 34 – KWW Nasz Wodzisław 

– 1 mandat uzyskała:
–  lista nr 36 – KWW Nasze Miasto.

Ad 3. 
Pani G. Kłosok Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej odczytała kolejno listę z nazwiskami 
wybranych radnych, którym wręczała zaświadczenia o wyborze. 
Zaświadczenia o wyborze odebrali wszyscy nowo wybrani radni, zgodnie z załączoną do protokołu 
listą obecności. 
W imieniu Miejskiej Komisji Wyborczej mówiąca pogratulowała nowo wybrany radnym i życzyła 
owocnej pracy dla dobra miasta Wodzisławia Śląskiego. 

Ad 4.
Następnie przystąpiono do aktu zaślubienia nowo wybranych radnych. 
Radny Senior Pan Marian Balcer powiedział, że zgodnie z art. 23a ust. 1 ustawy z dnia 8.03.1990r. 
o  samorządzie  gminnym  przed  przystąpieniem  do  wykonywania  mandatu  radni  składają 
ślubowanie.  W związku  z  powyższym   mówiący  odczytał  rotę  ślubowania  następującej  treści: 
„Wierny  Konstytucji  i  prawu  Rzeczypospolitej  Polskiej,  ślubuję  uroczyście  obowiązki  radnego  
sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców”, 
a radni kolejno, po wywołaniu nazwiska powstając, wypowiadali słowo  „ślubuję” lub  „ślubuję, 
tak mi dopomóż Bóg”.

Ad 5. 
Przyjęcie porządku obrad. 

Radny Senior stwierdził, że radni otrzymali do domu porządek obrad, w związku z czym zapytał, 
czy ktoś ma jakieś uwagi do proponowanego porządku obrad?

Radny J. Zemło stwierdził, że radni złożyli ślubowanie, stwierdzono prawomocność sesji i na tym 
powinno się zakończyć te obrad. Powiedział, że zapewne nie jest odosobniony w tym stwierdzeniu, 
gdyż  dopiero  5 grudnia 2010r.  mieszkańcy Miasta  zadecydują  kto będzie  Prezydentem Miasta.
W związku z powyższym dobrze byłoby nie robić zamieszania i zakończyć obecną sesję, a dzień
po  wyborach  Prezydenta  Miasta  wrócić  do  tej  sesji.  Mówiący  złożył  wniosek  formalny,  aby 
zakończyć sesję Rady Miejskiej. 

Radny J. Wyleżych złożył wniosek przeciwny. Stwierdził, że Rada jest organem uchwałodawczym 
i nie musi być powiązana z organem wykonawczym w jakikolwiek sposób. Nadmienił, że kwestia 
kto zostanie Prezydentem Miasta jest czymś odrębnym, a przyszły Prezydent Miasta będzie musiał 
współpracować z tą Radą. 

Radny  R.  Połednik  złożył  wniosek  formalny  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  punktu 
wynikającego z zapisu §35 Statutu Miasta, który określa co obejmuje porządek obrad, a jest to m.in. 
informacja  Prezydenta  Miasta  o  działaniach  podejmowanych  w okresie  pomiędzy sesjami  oraz 
informację Prezydenta Miasta o sposobie realizacji interpelacji radnych. Mówiący zaproponował, 
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aby te dwie informacje zostały wprowadzone jako punkt 5a) porządku obrad. 

Radny Senior przystąpił do głosowania wniosków:
1) wniosek radnego J. Zemło o zakończenie sesji: za – 6, przeciw - 12, wstrzymujących się – 3 

– wniosek upadł, 
2) wniosek radnego R. Połednika o wprowadzenie do porządku obrad dwóch informacji – za - 

21 – wniosek przeszedł. 

Następnie przystąpiono do przegłosowania porządku obrad z uwzględnieniem wniesionej poprawki. 
W  wyniku  głosowania  porządek  obrad  został  przyjęty  (ilość  głosów:  za  –  18,  przeciw  –  0, 
wstrzymujących się – 3).

Ad 5a. 
Informacja Prezydenta Miasta. 

– o  działaniach  podejmowanych  pomiędzy  sesjami  Rady  Miejskiej  w  okresie
od 25 października 2010 roku do 26 listopada 2010 roku,

      Informacja stanowi załącznik do protokołu.
– o  sposobie  realizacji  interpelacji  radnych,  które  wpłynęły  do  Prezydenta  Miasta

w okresie między 28.10.2010r. a 12.11.2010r.;  wykaz stanowi załącznik do protokołu.

Ad 6. 
Wybór Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
a) zgłaszanie kandydatów.

Radny  Senior  Pan  M.  Balcer  odczytał  przepisy  prawne  regulujące  kwestie  wyboru 
Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  tj.  ustawy  o  samorządzie  gminnym  oraz  Statutu  Miasta. 
Następnie zwrócił się do Rady o zgłaszanie kandydatów. 

Radny R. Szamatowicz zgłosił kandydaturę Pana Jana Grabowieckiego na Przewodniczącego Rady 
Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego.  Stwierdził,  że  radny J.  Grabowiecki  jest  wieloletnim radnym 
Rady  Miejskiej  Wodzisławia  Śl.  W  IV  kadencji  był  Wiceprzewodniczącym  Rady  Miejskiej, 
a w III kadencji był Przewodniczącym Rady Miejskiej. Zauważył,  że przygotowanie oraz cechy 
charakteru, takie jak współpraca oraz koncyliacyjność będą pozwalały na to, że Rada VI kadencji 
będzie funkcjonowała dla dobra mieszkańców, jak i Miasta Wodzisławia Śl. 

Radny M.  Ganita  zgłosił  kandydaturę  Pana  Ryszarda  Zalewskiego  na  Przewodniczącego  Rady 
Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego.  Stwierdził,  że  radny  R.  Zalewski  jest  radnym  poprzedniej 
kadencji,  jest  doświadczonym  samorządowcem.  Zauważył,  że  w  poprzedniej  kadencji  dał
się  poznać  jako  pracowity  i  sumienny  samorządowiec.  Powiedział,  że  jego  cechy  charakteru,
a mówiący współpracuje z radnym R. Zalewskim od kilku lat, pozwolą na sprawne organizowanie 
prac Rady Miejskiej 

Radny J. Grabowiecki oraz radny R. Zalewski wyrazili zgodę na kandydowanie. 

Radny R. Połednik zgłosił wniosek o  zamknięcie listy kandydatów.

Radny Senior poprosił o przegłosowanie zamknięcia listy kandydatów. Rada Miejska jednogłośnie 
przychyliła  się  do  propozycji  radnego  R.  Połednika  i  zamknęła  listę  kandydatów
na Przewodniczącego Rady Miejskiej (ilość głosów: za – 21).
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b) powołanie komisji skrutacyjnej

Radny Senior poprosił o zgłaszanie kandydatur do komisji skrutacyjnej. 

Radny Cz. Rychlik zgłosił kandydaturę Pani Zofii Wistuby.

Rady I. Skupień  zgłosił kandydaturę Pani Grażyny Pietyry. 

Radny R. Zalewski zgłosił kandydaturę Pana Franciszka Plutowskiego. 

Radny Senior zaproponował zamknięcie listy kandydatów do komisji skrutacyjnej. 

Komisja skrutacyjna została wytypowana w składzie:
1. Zofia Wistuba,
2. Grażyna Pietyra,
3. Franciszek Plutowski.

Następnie  Radny Senior  poprosił  o  przegłosowanie  składu  komisji  skrutacyjnej.  Rada  Miejska 
jednogłośnie zaakceptowała skład Komisji Skrutacyjnej (ilość głosów: za - 21).

Radny Senior ogłosił 15 minutową przerwę w związku z przygotowaniem kart do głosowania. 
Po przerwie wznowiono obrady. 

c) przeprowadzenie głosowania tajnego.

Przewodnicząca  Komisji Skrutacyjnej Pani Zofia Wistuba objaśniła zasady głosowania, które Rada 
Miejska przyjęła. 
Następnie  przeprowadzono głosowanie  tajne zgodnie  z art.  19 ustawy o samorządzie  gminnym 
z dnia 8 marca 1990 roku. 

Radny Senior ogłosił 5 minutową  przerwę.
Po przerwie wznowiono obrady. 

d) ogłoszenie wyników głosowania

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Pani Zofia Wistuba odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej, 
powołanej  na  I  sesji  Rady  Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego  w  dniu  2  grudnia  2010  roku  dla 
przeprowadzenia  wyborów  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego,  który 
stanowić będzie załącznik do uchwały. 

W wyniku głosowania głosy rozkładały się następująco:
1. Jan Grabowiecki - za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się - 2,
2. Ryszard Zalewski - za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. .

e) podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej

Uchwała Nr I/1/10  w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej  została podjęta (ilość 
głosów: za – 19, przeciw – 0, wstrzymujących się - 2).

Przewodniczącym Rady Miejskiej został wybrany radny Jan Grabowiecki. 
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Ad 7.
Radny  Senior  złożył  gratulacje  nowo  wybranemu  Przewodniczącemu  Rady  i  przekazała  mu 
prowadzenie sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Grabowiecki podziękował za wybór oraz za zaufanie jakim
go obdarzyli radni, którzy na niego głosowali. Powiedział, że postara się, aby obrady Rady były 
prowadzone sprawnie,  rzetelnie  i  szybko.  Nadmienił,  że  ma nadzieję,  iż  współpraca  z  radnymi 
będzie dobra z czego zadowolony będzie mówiący, radni oraz mieszkańcy. 

Ad 8.
Wybór Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej :

a) zgłaszanie kandydatów.

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o zgłaszanie kandydatów na Wiceprzewodniczących Rady 
Miejskiej. W związku z brakiem zgłoszeń, mówiący zaproponował na Wiceprzewodniczących Pana 
Ireneusza Skupnia oraz Rafała Połednika 

Radny I. Skupień oraz R. Połednik wyrazili zgodę na kandydowanie.

Radny M. Ganita zgłosił kandydaturę pana Jana Zemło na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. 

Radny J. Zemło wyraził zgodę na kandydowanie. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zgłosił  wniosek  o  zamknięcie  listy  zgłoszeń  kandydatów
na  Wiceprzewodniczących  Rady  Miejskiej.  Rada  Miejska  jednogłośnie  przychyliła
się do powyższego wniosku (ilość głosów:  za - 21).

Następnie  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przypomniał,  że  zgłoszono  następujące  kandydatury
na Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej:

– Ireneusza Skupnia,
– Rafała Połednika,
– Jana Zemło.

b) powołanie komisji skrutacyjnej.

Radny  Cz.  Rychlik  zaproponował,  aby  skład  komisji  skrutacyjnej  pozostał  taki  sam
jaki był powołany dla wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał,  czy  są  inne  propozycje?  Nikt  nie  zgłosił  innych 
propozycji, w związku z czym skład komisji skrutacyjnej przedstawia się następująco:

1. Zofia Wistuba,
2. Grażyna Pietyra,
3. Franciszek Plutowski.

Następnie  poprosił  o  przegłosowanie  składu  komisji  skrutacyjnej.  Rada  Miejska  jednogłośnie 
zaakceptowała skład Komisji Skrutacyjnej (ilość głosów: za – 21).

W  związku  z  przygotowaniem  kart  do  głosowania  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  ogłosił
15 minutową przerwę. 
Po przerwie wznowiono obrady.
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c) przeprowadzenie głosowania tajnego.

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Pani Zofia Wistuba objaśniła zasady głosowania, które Rada 
Miejska przyjęła. 
Następnie przeprowadzono głosowanie tajne zgodnie z art. 19 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 
o samorządzie gminnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 20 minutową przerwę.
Po przerwie wznowiono obrady. 

d) ogłoszenie wyników głosowania.

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Pani Zofia Wistuba odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej, 
powołanej  na  I  sesji  Rady  Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego  w  dniu  2  grudnia  2010  roku
dla  przeprowadzenia  wyboru  Wiceprzewodniczących  Rady  Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego. 
W wyniku głosowania liczba głosów na poszczególnych kandydatów przedstawiała się następująco:

– Rafał Połednik – za – 16, przeciw – 3, wstrzymujących się – 0, 
– Ireneusz Skupień – za – 13, przeciw – 3, wstrzymujących się – 0,
– Jan Zemło – za – 8, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.

Protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik do uchwały.

e) podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyboru  Wiceprzewodniczących  Rady  Miejskiej 
Wodzisławia Śląskiego.

Uchwała  Nr  II/2/10 Rady  Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego  w  sprawie  wyboru 
Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego została jednogłośnie podjęta (ilość 
głosów: za - 21).

Wiceprzewodniczącymi Rady Miejskiej zostali:
– Rafał Połednik,
– Ireneusz Skupień.

Ad 9.
Ustalenie składu liczbowego i osobowego Komisji Rewizyjnej;

1) ustalenie składu liczbowego Komisji Rewizyjnej,

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zaproponował,  aby  każdy  komitet  wyborczy  zgłosił  swojego 
przedstawiciela  do  Komisji  Rewizyjnej.  W  związku  z  powyższym  zaproponował,  aby  skład 
liczbowy Komisji  wynosił  7  osób.  Następnie  zapytał,  czy  są  inne  propozycje?  Nikt  nie  podał 
innych  propozycji,  w  związku  z  czym  przystąpiono  do  głosowania  nad  składem  liczbowym 
Komisji Rewizyjnej.

Rada  Miejska  jednogłośnie  wyraziła  zgodę,  aby  skład  liczbowy  Komisji  Rewizyjnej  wynosił
7 członków (ilość głosów: za - 21).

2) ustalenie składu osobowego Komisji Rewizyjnej;
a) zgłaszanie kandydatów,

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o zgłaszanie kandydatów.
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Radny J. Wyleżych zgłosił kandydaturę radnej Bożeny Capek.

Radny M. Balcer  zgłosił kandydaturę radnego Stanisława Stachonia.

Radny R. Szamatowicz zgłosił kandydaturę radnej Grażyny Pietyra.

Radny A. Króliczek zgłosił kandydaturę radnego Jana Czyżaka. 

Radny I. Skupień zgłosił kandydaturę radnego Eugeniusza Ogrodnika.

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o zgłaszanie dalszych kandydatur. Ze względu na brak 
zgłoszeń mówiący stwierdził,  iż w dalszej części porządku obrad będą ustalane składy osobowe 
stałych komisji, a radni, którzy nie będą uczestniczyć w przynajmniej dwóch komisjach i tak będą 
musieli dopisać się do Komisji Rewizyjnej. Mówiący zaproponował, aby obecnie nie przystępować 
do  głosowania  nad  ustaleniem  składu  osobowego  Komisji  Rewizyjnej,  a  takie  głosowanie 
przeprowadzić  po  określeniu  składów  osobowych  stałych  Komisji  Rady  Miejskiej.  Następnie 
zapytał Radcę Prawnego Urzędu Miasta, czy można później przystąpić do głosowania?

Radca Prawny pani A. Tatarczyk-Makówka stwierdziła, że konieczna jest zmiana porządku obrad
i przesunięcie tego punku po punkcie 13 porządku obrad. . 

Przewodniczący Rady Miejskiej zgłosił wniosek formalny o przesunięcie pkt. 9 porządku obrad
i umieszczenie go po pkt. 13.

Radny  M.  Ganita  nawiązując  do  wniosku  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  stwierdził,
że zasadnym staje się również przeniesienie pkt. 10 porządku obrad. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  propozycja  radnego  M.  Ganity  jest  zasadna.
W  związku  z  powyższym  przystąpił  do  głosowania  zmiany  porządku  obrad,  a  mianowicie 
przesunięcie pkt. 9 i 10 porządku obrad za pkt. 13.

Rada Miejska wyraziła  zgodę na dokonanie zmiany w porządku obrad (ilość głosów: za – 19, 
przeciw – 0, wstrzymujących się 2). 

Ad 11.
Podjęcie uchwały w sprawie powołania stałych komisji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego oraz 
ustalenia ich składów liczbowych i przedmiotu działania.

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował, aby ustalić 7 stałych komisji Rady Miejskiej oraz 5 
osobowy skład liczbowy każdej komisji. Zapytał, czy są inne propozycje?

Radny J. Zemło powiedział, że jeżeli strona, która w Radzie posiada większość ma już wszystko 
poukładane,  to  nie  chciałby,  aby ktoś  blokował  mu  dostęp  do komisji.  Stwierdził,  że  chciałby 
uczestniczyć  w 3 komisjach.  Dodał,  że ilość komisji  w których chciałby uczestniczyć  jest jego 
suwerennym wyborem. Stwierdził,  iż ma nadzieję, że tzw. mniejszości nie zostanie ograniczony 
dostęp do komisji i zostanie im umożliwione uczestnictwo w komisjach do których zgłoszą akces, 
gdyż  w  przeciwnym  razie  będzie  to  dla  mówiącego  bezsensu.  Mówiący  zaproponował,
aby uzgodnić kto w jakich komisjach będzie, a później określić stan liczbowy komisji. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że to również wiąże się ze zmianą porządku obrad.
Radny  J.  Zemło  stwierdził,  że  wcześniej  dokonano  przesunięć  dwóch  punktów,  dlatego  teraz 
można przesunąć ten punkt. Powiedział,  że suwerenną decyzją radnego jest w jakich komisjach 
chce  uczestniczyć.  W  związku  z  powyższym  złożył  wniosek  formalny,  aby  ten  punkt  obrad 
rozpatrzyć po punkcie 12.

Radny  J.  Wyleżych  złożył  wniosek  przeciwny.  Stwierdził,  że  Rada  przez  miesiąc  nie  będzie 
procedować,  kto  w jakich  komisjach  ma zasiadać.  Zauważył,  że  statut  mówi,  iż  radny pracuje
w minimum dwóch komisjach. Powiedział, że jeżeli radny będzie chciał się zapisać do 2-3 komisji 
to może, pod warunkiem że będzie miejsce. Stwierdził, że nie należy powoływać dużych składów 
osobowych  komisji,  gdyż  praca  w  takich  komisjach  dla  przewodniczącego  jak  i  członków
jest bardzo trudna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek radnego J. Zemło, a mianowicie, 
aby pkt. 11 zająć się po pkt. 12. 
Rada Miejska nie przychyliła się do wniosku radnego J. Zemło (ilość głosów: za – 8, przeciw – 12, 
wstrzymujących się – 0).

Radca  Prawny  pani  A.  Tatatczyk-Makówka  stwierdziła,  że  radny  może  się  wpisać  do  każdej 
komisji, nawet jeżeli zostanie ustalony skład 5 osobowy. Powiedziała, że to nie jest tak, iż jeżeli 
będzie lista i ktoś wpisze się na listę jako szósty, to nie będzie członkiem tej komisji. Dodała, że to 
Rada Miejska zdecyduje, którzy radni przechodzą do danej komisji. 

Radny J. Zemło stwierdził,  że dla niego jest jasne, iż wtedy radnym zostaną narzucone komisje
i niektórzy będą wykluczeni.

Radny M. Balcer zauważył, że liczba członków komisji  nie może być parzysta.  

Radna  T.  Rybka  zasugerowała,  aby  wzorem  ubiegłej  kadencji,  Komisja  Oświaty(...)  liczyła
7 członków. Stwierdziła, że radny powinien pracować w komisjach zgodnie ze Statutem, ustawą
o samorządzie gminnym, jak i ze swoim przygotowaniem. Mówiąca poprosiła, aby taki gest obecna 
Rada uczyniła. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że zgodnie ze statutem każdy radny może brać udział 
w posiedzeniu każdej komisji, może zabierać głos, może składać wnioski, natomiast nie ma prawa 
głosowania. Następnie zwrócił się do Rady o przegłosowanie uchwały w której określony został
5 osobowy skład komisji. 

Uchwała Nr I/3/10 w sprawie powołania stałych komisji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego 
oraz  ustalenia  ich  składów  liczbowych  i  przedmiotu  działania  została  podjęta  (  ilość  głosów:
za – 13, przeciw – 5, wstrzymujących się -3)

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 10 minutową przerwę w trakcie której poprosił radnych
o zgłaszanie swoich akcesów do stałych Komisji. 
Po przerwie.

Ad 12.
Powołanie składów osobowych stałych komisji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poprosił  Wiceprzewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  odczytanie 
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składów Komisji do których akces złożyło 5 osób.
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  pan I.  Skupień odczytał  składy Komisji  do których akces 
złożyło po 5 radnych :
1.Komisja  Budżetu:

1. Marian Balcer,
2. Jan Grabowiecki,
3. Grażyna Pietyra,
4. Janusz Wyleżych,
5. Ryszard Zalewski. 

2. Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej:
1. Bożena Capek,
2. Rafał Połednik, 
3. Ireneusz Skupień, 
4. Stanisław Stachoń, 
5. Małgorzata Żebrak. 

3. Komisja Strategii i Rozwoju Miasta:
1. Eugeniusz Chłapek,
2. Adam Króliczek,
3. Rafał Połednik,
4. Zofia Wistuba, 
5. Ryszard Zalewski.

Poinformował,  że  w  Komisji  Ochrony  Środowiska  i  Rolnictwa  jest  niepełny  skład  osobowy. 
Natomiast w 3 komisja tj. Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji; Komisji Prawa, Porządku 
Publicznego,  Gospodarowania Mieniem i  Inwentaryzacji  oraz Komisji  Gospodarki  Komunalnej, 
Komunikacji  i  Łączności  jest  za  dużo  chętnych,  dlatego  konieczne  jest  przeprowadzenie 
głosowania.

Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do głosowania składów osobowych komisji do których 
swój akces zgłosiło 5 radnych:
- §1 –  Powołuje się Komisję Strategii i Rozwoju Miasta w składzie:

1. Eugeniusz Chłapek,
2. Adam Króliczek,
3. Rafał Połednik,
4. Zofia Wistuba, 
5. Ryszard Zalewski.

Rada Miejska jednogłośnie zaakceptowała brzmienie §1 (ilość głosów: za – 21).

- §7 – Powołuje się Komisję Zdrowia i Pomocy Społecznej w składzie:
1. Bożena Capek,
2. Rafał Połednik,
3. Ireneusz Skupień, 
4. Stanisław Stachoń, 
5. Małgorzata Żebrak. 

Rada Miejska jednogłośnie zaakceptowała brzmienie §7 (ilość głosów: za – 21).

- §2 – Powołuje się Komisję  Budżetu w składzie:
1. Marian Balcer,
2. Jan Grabowiecki,
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3. Grażyna Pietyra,
4.  Janusz Wyleżych,
5. Ryszard Zalewski. 

Rada Miejska jednogłośnie zaakceptowała brzmienie §2 (ilość głosów: za – 21).

Następnie przystąpiono do głosowania składu osobowego Komisji do których akces zgłosiło więcej 
radnych niż ma liczyć skład. Mówiący zaproponował, aby głosowano tylko za danym radnym, bez 
głosów  przeciwnych  i  wstrzymujących  się.  Zapytał,  czy  Rada  wyraża  zgodę  na  taki  sposób 
głosowania? Rada przychyliła się do propozycji Przewodniczącego Rady Miejskiej (ilość głosów: 
za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących się – 3). 
W związku z powyższym przystąpiono do głosowania:

– Komisja Prawa(...):
– Franciszek Plutowski – 16 głosów
– Mariusz Ganita -  14 głosów
– Jan Zemło -  9 głosów
– Czesław Rychlik- 16 głosów
– Zofia Wistuba -  19 głosów
– Jan Grabowiecki – 18 głosów

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przedstawił  skład  osobowy  Komisji  Prawa(...)
po przeprowadzonym głosowaniu: 

1. Mariusz Ganita,
2. Jan Grabowiecki,
3. Franciszek Plutowski,
4. Czesław Rychlik,
5. Zofia Wistuba.

– Komisja Oświaty(...):
– Roman Szamtowicz – 20 głosów
– Czesław Rychlik – 20 głosów
– Eugeniusz Ogrodnik – 19 głosów
– Teresa Rybka – 15 głosów
– Jan Zemło – 17 głosów
– Mariusz Ganita – 7 głosów
– Franciszek Plutowski – 9 głosów

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przedstawił  skład  osobowy  Komisji  Oświaty(...)  po 
przeprowadzonym głosowaniu: 

1. Eugeniusz Ogrodnik,
2. Teresa Rybka,
3. Czesław Rychlik,
4. Roman Szamatowicz, 
5. Jan Zemło. 

– Komisja Gospodarki Komunalnej(...):
– Marian Balcer – 10 głosów
– Franciszek Plutowski – 16 głosów
– Teresa Rybka – 6 głosów
– Eugeniusz Chłapek – 16 głosów
– Mariusz Ganita – 8 głosów
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– Jan Zemło – 11 głosów
– Roman Szamatowicz – 19 głosów
– Ireneusz Skupień – 16 głosów
– Adam Króliczek – 18 głosów

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił skład osobowy Komisji Gospodarki Komunalnej(...) 
po przeprowadzonym głosowaniu: 

1. Eugeniusz Chłapek,
2. Adam Króliczek,
3. Franciszek Plutowski, 
4. Ireneusz Skupień, 
5. Roman Szamatowicz

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał Radcę Prawnego, czy w związku z faktem, iż do Komisji 
Ochrony Środowiska(...) zgłosiło się 4 radnych, a ustalono skład 5 osobowy, czy może być wakat 

Radca Prawny odpowiedział, że może być.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zauważył,  że  niektórzy  radni  nie  będą  spełniać  wymogu 
uczestniczenia w co najmniej 2 komisjach zgodnie ze statutem. 

Radny J. Zemło stwierdził, że radni będą spełniać wymóg, bo zgłosili swój akces do kilku komisji, 
jednak zostali brutalnie wycięci, na co mówiący nie wyraża zgody. Powiedział, że radni albo chcą 
pracować w danych komisjach zgodnie z wiedzą i posiadanym doświadczeniem i zaangażowaniem, 
albo mają być  „listkiem figowym”.  Zauważył,  że Radca Prawny zawsze znajdzie,  usankcjonuje
i powie, że działanie jest zgodne z prawem, gdyż większość ma zawsze rację. Zapytał,  dlaczego 
radni, którzy chcą pracować w danych komisjach są pozbawienie takiej możliwości? Stwierdził,
że jako radny posiada mandat wyborców, a nie tej Rady,  gdyż wyborcy go wybrali  i oczekują,
że będzie  skutecznie  działał  na ich rzecz.  Dodał,  że  jeżeli  ma być  szykanowany w tej  Radzie,
to jego praca mija się z celem. Nadmienił,  że poszuka jakiś możliwości odwołania się od takiej 
decyzji Rady. Stwierdził, że chciał uczestniczyć w 3 komisjach, a znalazł się tylko w 1 komisji. 

Radny  M.  Ganita  stwierdził,  że  również  uzyskał  mandat  wyborców  i  chciałby  pracować
w komisjach, których przedmiotem są sprawy, na których się zna i ma wiedzę. Powiedział, że jeżeli 
tak się zdarzy,  iż konieczność spełnienia  warunków statutowych zmusi  go do pracy w Komisji
np. Rewizyjnej,  to według mówiącego spotka go niesprawiedliwość. 

Radca Prawny pani A. Tatarczyk-Makówka stwierdziła, że radny J. Zemło opacznie zrozumiał jej 
wcześniejszą wypowiedź. Powiedziała, że nie miała na myśli, że większość przegłosuje co będzie 
chciała. Nadmieniła, że chciała tylko, zwłaszcza nowym radnym uzmysłowić, iż mimo że komisja 
liczy 5 osób, a mówiła o tym już po przegłosowaniu składów liczbowych, więc mówiąca nie miała 
na  to  żadnego  wpływu.  Stwierdziła,  że  chciała  radnym  uzmysłowić,  że  każdy  może  wpisać
się do każdej komisji, czyli ilość członków komisji nie powoduje, że nie może wpisać się więcej 
osób. 

Radny M. Ganita zapytał Radcę Prawnego jakie są skutki prawne nie spełnienia wymogu zasiadania 
przez radnego w 2 komisjach?

Radca Prawny pani A. Tatarczyk-Makówka stwierdziła, że wymóg zasiadania w dwóch komisjach 
nie wynika, ani z ustawy ani ze statutu. Powiedziała, że w tym przypadku należy zwrócić uwagę
na uchwałę w sprawie diet. Nadmieniła, że nieporozumienie wzięło się stąd, że radny zasiadający
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w jednej komisji otrzymuje mniejszą dietę niż radny zasiadający w dwóch komisjach. 

Radny M. Ganita zapytał,  jakie są możliwości  odwoławcze od takiej  decyzji  Rady,  jaka dzisiaj 
została podjęta, że zgłosił akces do udziału w 3 komisach, a będę pracował w 1, czy istnieje jakaś 
możliwość odwoławcza?

Radca Prawny pani A. Tatarczyk-Makówka stwierdziła, że w grę może wchodzić art. 101 ustawy
o  samorządzie  gminnym,  jednak  mówiąca  nie  chciałaby  o  tym  teraz  mówić.  Nadmieniła,
że zastanowi się nad tym jeżeli będzie taka potrzeba po sesji.

Radny R. Zalewski stwierdził, że w poprzedniej kadencji również była ożywiona dyskusja na temat 
składu  liczbowego  Komisji  Oświaty(...),  gdyż  miał  być  skład  5  osobowy,  a  w  konsekwencji 
zdecydowano,  że  ta  komisja  będzie  liczyć  7  członków.  Powiedział,  że  obecnie  należałoby
się zastanowić nad tym, czy 1 lub 2 komisje nie powinny mieć zwiększonego składu liczbowego, 
tak aby umożliwić tym radnym, którzy zostali wybrani przez wyborców możliwość uczestniczenia 
w  wybranych  przez  siebie  komisjach.  W  związku  z  powyższym  mówiący  zgłosił  wniosek,
aby zwiększyć skład liczbowy komisji. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  Rada  już  podjęła  uchwałę  dotyczącą  powołania 
stałych komisji, ustalenia ich składów liczbowych i przedmiotu działania. 

Radny  M.  Ganita  złożył  wniosek  formalny  o  poszerzenie  składów  Komisji  Gospodarki 
Komunalnej(...) oraz Komisji Oświaty(...).

Radca  Prawny  pani  A.  Tatarczyk-Makówka  powiedziała,  że  uchwała  została  już  podjęta,
więc można podjąć kolejną uchwałę w sprawie, ale wtedy konieczna jest zmiana porządku obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej zauważył, że należy jeszcze zaakceptować skład Komisji Ochrony 
Środowiska(...), do której początkowo swój akces zgłosiło 4 radnych, jednak ostatecznie skład tej 
komisji przedstawia się następująco:

1. Marian Balcer,
2. Jan Czyżak, 
3. Teresa Rybka, 
4. Janusz Wyleżych,
5. Małgorzata Żebrak

Rada Miejska zaakceptowała skład Komisji Ochrony Środowiska(...) (ilość głosów: za – 20).

Radny  M.  Ganita  zgłosił  wniosek  formalny  o  zmianę  porządku  obrad,  tak  aby  umożliwić 
poszerzenie składów osobowych dwóch komisji: Komisji Gospodarki Komunalnej(...) oraz Komisji 
Oświaty(...).

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, kto jest za przyjęciem wniosku złożonego przez radnego 
M. Ganitę.
Rada  Miejska  w  wyniku  głosowania  odrzuciła  wniosek  (ilość  głosów:  za  –  8,  przeciw  –  12, 
wstrzymujących się – 0).

Radny R. Zalewski stwierdził, że bał się takiego wyniku głosowania. Zapytał, czy tych 12 radnych, 
którzy  byli  przeciwko  temu  wnioskowi  są  za  tym,  aby  uniemożliwić  wyborcom  reprezentację
w danych komisjach? Zauważył, że przecież wyborcy wybrali was i nas. (radnych koalicyjnych i 
radnych opozycyjnych)
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Przewodniczący Rady Miejskiej przypominał, że każdy radny ma prawo pracować we wszystkich 
komisjach,  ma  prawo  składać  wnioski,  wypowiadać  się  w  sprawie,  jedynie  nie  ma  prawa 
głosowania  na  komisji,  której  nie  jest  członkiem.  Stwierdził,  że  opinie  komisji  są  podawane
do  publicznej  wiadomości,  przed  głosowaniem  danej  sprawy  przez  Radę  Miejską.  Dodał,
że z praktyki wie, że nie zawsze pozytywna opinia komisji była uwzględniana przez Radę Miejską, 
a głosowanie Rady Miejskiej, jest ostateczne. 

Radny J. Zemło stwierdził, że jest kilka osób, które chciały uczestniczyć w komisjach jednak nie 
dano im tego prawa. Dodał, że te osoby będą szukać możliwości prawnej odwołania się od tej 
decyzji Rady. Zapytał, jak radni koalicyjni wyobrażają sobie współpracę, skoro na samym początku 
odmawiają uczestnictwa pozostałym radnym w komisjach. Powiedział, że nie domagał się udziału 
w 5-6 komisjach, chciał być w 3, a ostatecznie został wybrany do 1. Zauważył, że zgłosił swój 
akces do 3 komisji, a takie działanie Rady jest skandaliczne. Stwierdził, że jest to I sesja, chciano 
dobrej współpracy, a na dzień dobry radnych nie będących w koalicji tak się traktuje. Powiedział, 
że okazuje się, iż mówiącemu, który już w radzie bywał, pracował uniemożliwia się pracę na rzecz 
wyborców.  Powiedział,  że nie wie czym się kierowali  radni  siedzący po drugiej  stronie stołu, 
dlatego  mówiący  jest  oburzony  takim gremialnym  wycinaniem  jego  osoby  z  pracy  w  Radzie. 
Zauważył,  że  dostał  drugą  ilość  głosów w Mieście,  ma  reprezentować  mieszkańców,  a  z  woli 
kilkunastu osób nie będzie mógł w wystarczający sposób uczestniczyć w komisjach.  Stwierdził,
że takie zachowanie jest skandaliczne i nieparlamentarne. 

Radny J.  Wyleżych  stwierdził,  że czuje się  obrażony słowami radnego J.  Zemło,  tym bardziej,
że nie jest on radnym I kadencję. Powiedział, że wybór członków poszczególnych komisji odbywa 
się  w  taki  sam  sposób,  jak  wybór  prezydenta,  zarządu.  Zauważył,  że  właśnie  na  tym  polega 
parlamentaryzm, a radny J. Zemło obraził parlamentaryzm. Stwierdził, że tak jest iż większość ma 
zawsze rację i tak też jest w Sejmie, jak również wszędzie tam, gdzie kolegialnie podejmuje się 
decyzje. Powiedział, że zapewne radny J. Zemło był wpisany na listach jako jeden z pierwszych
i myślał, że będzie członkiem 3 komisji. Zauważył, że gdyby wszyscy radni chcieliby się wpisać do 
3-4 komisji to ich składy musiałyby wynosić 7-9 radnych. Dodał, że w tym wszystkim należy mieć 
trochę rozsądku. 

Radny  M.  Ganita  powiedział,  że  nie  zgadza  się  z  przedmówcą.  Stwierdził,  że  takie  działanie
jest czystą złośliwością Rady Miejskiej, że zarówno on jak i radny J. Zemło nie mogą uczestniczyć 
w komisjach, których przedmiotem prac są tematy na których się znają. Zauważył, że nic nie stoi
na  przeszkodzie,  aby  zmienić  skład  liczbowy  komisji  i  umożliwić  zarówno  mówiącemu,
jak i innym radnym udział w komisjach do których zgłosili swój akces. 

Radny J. Zemło stwierdził, że wcześniej radny J. Wyleżych powołał się na Sejm, jednak należy 
pamiętać, iż są tam parytety, a wicemarszałkowie wybierani są zarówno z koalicji, jak i opozycji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do przegłosowaniem całej uchwały.

Uchwała  Nr  I/4/10 w  sprawie  ustalenia  składu  osobowego  stałych  Komisji  Rady  Miejskiej 
Wodzisławia Śląskiego została podjęta (ilość głosów: za – 13, przeciw – 4, wstrzymujących się – 
4).

Ad 13.
Wybór Przewodniczących i Wiceprzewodniczących stałych komisji Rady Miejskiej Wodzisławia 
Śląskiego.
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a) zaprezentowanie  przez  przedstawicieli  poszczególnych  komisji  kandydatów
na przewodniczących i wiceprzewodniczących stałych komisji Rady Miejskiej.

Radny  R.  Zalewski  zapytał,  czy  Przewodniczący  i  Wiceprzewodniczący  są  wybrani  z  koalicji 
rządzącej, jeżeli tak to nie ma sensu w ogóle głosować. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że nie potrafi na to pytanie odpowiedzieć. Następnie 
mówiący  zaproponował,  aby  członkowie  poszczególnych  komisji  spotkali  się  w  Biurze  Rady 
Miejskiej i spośród swego grona wybrali przewodniczącego i wiceprzewodniczącego, a następnie 
poinformowali o tym mówiącego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 10 minutową przerwę. 
Po przewie wznowił obrady. 

b) Przeprowadzenie i ogłoszenie wyników głosowania jawnego.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował,  że  na  Przewodniczącego  Komisji  Strategii
i  Rozwoju  Miasta  zaproponowano  radnego  Adama  Króliczka.  Następnie  przystąpił
do  przegłosowania  tej  kandydatury.  W wyniku  głosowania  radny A.  Króliczek  został  wybrany 
Przewodniczącym  Komisji  Strategii  i  Rozwoju  Miasta  (ilość  głosów:  za  –  16,  przeciw  –  0, 
wstrzymujących się – 3).

Przewodniczący  Rady Miejskiej  poinformował,  że  na  Wiceprzewodniczącego  Komisji  Strategii
i  Rozwoju  Miasta  zaproponowano  radnego  Rafała  Połednika.  Następnie  przystąpił
do  przegłosowania  tej  kandydatury.  W wyniku  głosowania  radny  R.  Połednik  został  wybrany 
Wiceprzewodniczącym Komisji Strategii i Rozwoju Miasta (ilość głosów: za – 15, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 4).

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował,  że  na  Przewodniczącego  Komisji  Budżetu 
zaproponowano  radnego  Janusza  Wyleżycha.  Następnie  przystąpił  do  przegłosowania
tej kandydatury. W wyniku głosowania radny J. Wyleżych został wybrany na Przewodniczącego 
Komisji Budżetu (ilość głosów: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 6).

Natomiast  na  Wiceprzewodniczącą  Komisji  Budżetu  zaproponowano  radną  Grażynę  Pietyra.
W  wyniku  głosowania  radna  G.  Pietyra  została  Wiceprzewodniczącą  Komisji  Budżetu  (ilość 
głosów: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 6).

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że na Przewodniczącego Komisji Prawa, Porządku 
Publicznego,  Gospodarowania  Mieniem  i  Inwentaryzacji  zaproponowano  radną  Zofię  Wistuba. 
Następnie przystąpił do przegłosowania tej kandydatury. W wyniku głosowania radna Z. Wistuba 
została  wybrana  Przewodniczącą  Komisji  Prawa(...)  (ilość  głosów:  za  –  15,  przeciw  –  0, 
wstrzymujących się – 6)

Następnie  na  Wiceprzewodniczącego  Komisji  Prawa(...)  zaproponowano  radnego  Czesława 
Rychlika. W wyniku głosowania radny Cz. Rychlik został wybrany Wiceprzewodniczącym Komisji 
Prawa(...) (ilość głosów: za – 16, przeciw – 0, wstrzymujących się – 5). 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował,  że  na  Przewodniczącego  Komisji  Gospodarki 
Komunalnej, Komunikacji i Łączności zaproponowano radnego Romana Szamatowicza. Następnie 
przystąpił do przegłosowania tej kandydatury. W wyniku głosownia radny R. Szamatowicz został 
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Przewodniczącym  Komisji  Gospodarki  Komunalnej(...)  (ilość  głosów:  za  –  17,  przeciw  –  0, 
wstrzymujących się – 4).

Następnie na Wiceprzewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej(...) zaproponowano radnego 
Eugeniusza  Chłapka.  W  wyniku  głosowania  radny  E.  Chłapek  został  Wiceprzewodniczącym 
Komisji Gospodarki Komunalnej(...) (ilość głosów: za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących się – 3). 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że na Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu  i  Rekreacji  zaproponowano  radnego  Czesława  Rychlika.  Następnie  przystąpił
do  przegłosowania  tej  kandydatury.  W wyniku  głosowania  radny  Cz.  Rychlik  został  wybrany 
Przewodniczącym  Komisji  Oświaty(...)  (ilość  głosów:  za  –  19,  przeciw  –  0,  wstrzymujących
się – 2).

Następnie  na  Wiceprzewodniczącego  Komisji  Oświaty(...)  zaproponowano  radnego  Romana 
Szamatowicza.  W  wyniku  głosowania  radny  R.  Szamatowicz  został  wybrany 
Wiceprzewodniczącym Komisji Oświaty(...) (ilość głosów: za – 16, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 5). 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował,  że  na  Przewodniczącego  Komisji  Ochrony 
Środowiska  i  Rolnictwa  zaproponowano  radnego  Jana  Czyżaka.  Następnie  przystąpił 
przegłosowania  tej  kandydatury.  W  wyniku  głosowania  radny  J.  Czyżak  został  wybrany 
Przewodniczącym  Komisji  Ochrony  Środowiska(...)  (ilość  głosów:  za  –  17,  przeciw  –  0, 
wstrzymujących się – 4).

Następnie  na  Wiceprzewodniczącego  Komisji  Ochrony  Środowiska(...)  zaproponowano  radną 
Małgorzatę Żebrak. W wyniku głosowania radna M. Żebrak została wybrana Wiceprzewodniczącą 
Komisji Ochrony Środowiska(...) (ilość głosów: za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących się – 3). 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował,  że  na  Przewodniczącego  Komisji  Zdrowia
i Pomocy Społecznej zaproponowano radną Bożenę Capek. Następnie przystąpi do przegłosowania 
tej kandydatury. W wyniku głosowania radna B. Capek została wybrana Przewodniczącą Komisji 
Zdrowia(...) (ilość głosów: za – 17, przeciw – 0, wstrzymujących się – 4).

Następnie  na  Wiceprzewodniczącego  Komisji  Zdrowia(...)  zaproponowano  radnego  Stanisława 
Stachonia. W wyniku głosowania radny S. Stachoń został wybrany Wiceprzewodniczącym Komisji 
Zdrowia(...) (ilość głosów: za – 17, przeciw – 0, wstrzymujących się – 3).

c) podjęcie  uchwały w sprawie  wyboru  przewodniczących  i  wiceprzewodniczących  stałych 
Komisji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego.

Uchwała Nr I/5/10  w sprawie wyboru przewodniczących i wiceprzewodniczących stałych Komisji 
Rady  Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego  została  podjęta   (ilość  głosów:  za  -16,  przeciw  –  0, 
wstrzymujących się – 5).

c.d. Ad 9.
Ustalenie składu liczbowego i osobowego Komisji Rewizyjnej;

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał Radcy Prawnego Urzędu Miasta, czy Rada może podjąć 
uchwałę w której przyjęto 7 osobowy skład Komisji Rewizyjnej, a akces zgłosiło 5 radnych?
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Radca Prawny pani A. Tatarczyk-Makówka stwierdziła, że istnieje taka możliwość, jednak wtedy 
pozostaną 2 wakaty w tej Komisji. 

Radny R. Zalewski stwierdził, że może należałoby się zastanowić nad zlikwidowaniem tej komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że radny powinien zapoznać się z ustawą o samorządzie 
gminnym, gdyż tam zostało określone, iż Komisja Rewizyjna jest komisją obowiązkową. Mówiący 
zaproponował,  aby obecnie Rada przegłosowała zgłoszone wcześniej  kandydatury pozostawiając
2  wakaty.  Następnie  zapytał,  kto  jest  za  tym,  aby  skład  Komisji  Rewizyjnej  przedstawiał
się następująco:

1. Bożena Capek,
2. Jan Czyżak,
3. Eugeniusz Ogrodnik,
4. Grażyna Pietyra,
5. Stanisław Stachoń.

W wyniku głosowania Rada Miejska zaakceptowała powyższym skład Komisji Rewizyjnej (ilość 
głosów: za – 16, przeciw – 0, wstrzymujących się – 5). 

d) podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji  Rewizyjnej  oraz ustalenia  jej  składu 
liczbowego i osobowego.

Uchwała Nr I/6/10 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej oraz ustalenia jej składu liczbowego 
i osobowego została podjęta (ilość głosów: za – 16, przeciw – 0, wstrzymujących się – 5). 

Skład Komisji Rewizyjnej kształtuje się w następujący sposób:
1. Bożena Capek,
2. Jan Czyżak,
3. Eugeniusz Ogrodnik,
4. Grażyna Pietyra,
5. Stanisław Stachoń.

Ad 10.
Wybór  Przewodniczącego  i  Wiceprzewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej 
Wodzisławia Śląskiego;

a) zgłaszanie kandydatów.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  na  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej,
jej  członkowie  zaproponowali  radnego  Eugeniusza  Ogrodnika.  Następnie  przystąpił
do  przegłosowania  tej  propozycji.  W  wyniku  głosowania  radny  E.  Ogrodnik  został  wybrany 
Przewodniczącym  Komisji  Rewizyjnej  (ilość  głosów:  za  –  16,  przeciw  –  0,  wstrzymujących
się – 4).

Natomiast na Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej zaproponowano radną Grażynę Pietyra. 
W wyniku głosowania radna G. Pietyra została wybrana Wiceprzewodniczącą Komisji Rewizyjnej 
(ilość głosów: za – 13, przeciw – 0, wstrzymujących się – 8).

b) podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyboru  przewodniczącego  i  wiceprzewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego.
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Uchwała  Nr  I/7/10 w  sprawie  wyboru  Przewodniczącego  i  Wiceprzewodniczącego  Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego została podjęta  (ilość głosów: za  - 15, przeciw 
– 0, wstrzymujących się – 6).

Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej - został radny Eugeniusz Ogrodnik,
Wiceprzewodniczącą Komisji Rewizyjnej - została radna Grażyna Pietyra. 

Ad 14.
Podjęcie  uchwały  w sprawie  upoważnienia  Przewodniczącego  Rady Miejskiej  do  dokonywania 
wobec  Prezydenta  Miasta  czynności  wynikających  z  zakresu  prawa  pracy  związanych
z nawiązaniem i rozwiązaniem stosunku pracy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że radni otrzymali  projekt tej uchwały w materiałach 
sesyjnych, dlatego przystąpił do głosowania. 

Uchwała Nr I/8/10  w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady Miejskiej do dokonywania 
wobec  Prezydenta  Miasta  czynności  wynikających  z  zakresu  prawa  pracy  związanych
z nawiązaniem i rozwiązaniem stosunku pracy została podjęta (ilość głosów: za – 16, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 5). 

Ad 15.
Wolne głosy i wnioski. 

Radny J. Zemło stwierdził, że decyzją Rady Miejskiej umożliwiono mu pracę tylko w 1 komisji, 
chociaż  patrząc  na  sporządzony  przez  mówiącego  wykaz  przewodniczących
i  wiceprzewodniczących  komisji,  to  w  4  przypadkach  jest  tak,  iż  przewodniczący  komisji  jest 
zarazem  wiceprzewodniczącym  innej  komisji  i  odwrotnie.  Zauważył,  że  również 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej jest wiceprzewodniczącym jednej z komisji. Stwierdził, że nie 
wie jak powyższe ma się do tego, aby jedni radni się nie przepracowywali. Powiedział, że skoro 
Rada  zdecydowała,  iż  zasiada  w  1  komisji,  to  na  sesjach  będzie  składał  interpelacje,  wnioski
i zapytania dotyczące zadań, które w imieniu mieszkańców będzie miał do załatwienia. W związku 
z  powyższym  mówiący  poprosił  o  pisemną  informację  na  temat  działań  inwestycyjnych
i  prowadzonych  remontach  w roku 2010 w Dzielnicy  Zawada oraz  jakie  zadania  inwestycyjne
są przewidziane do realizacji  w roku 2011 w Dzielnicy Zawada.  Stwierdził,  że obecnie istnieje 
możliwość realizacji zadania polegającego na budowie parkingu przy ul. Paderewskiego naprzeciw 
Kościoła.  Powiedział,  że  rozmawiał  z  panią  Przygoda,  która  zgodziła  się  na  zamianę  działki
lub sprzedaż  tej  działki.  Stwierdził,  że  temat  jest  bardzo ważny ze względu na bezpieczeństwo 
mieszkańców  dzielnicy.  Powiedział,  że  chciałby,  aby  włączono  go  do  zespołu,  który  będzie 
zajmował się tym tematem, chociaż decyzja należy do Prezydenta Miasta. Dodał, że ważne byłoby 
zaproszenie do rozmów panią Przygoda. 

Radny F.  Plutowski w zakresie  informacji  Prezydenta  Miasta  na temat  działań  podejmowanych 
pomiędzy sesjami zapytał o które działki chodzi w pkt. 2 podpunkt 6 oraz 11?

Radny R.  Zalewski  stwierdził,  że  patrząc  na  to  co  się  stało,  to  w  Wodzisławiu  aby doczekać
się demokracji  muszą jeszcze minąć dwa pokolenia.  Zapytał,  co radni koalicyjny wybrani przez 
mieszkańców  powiedzą  tym  mieszkańcom,  którzy  głosowali  na  radnych  opozycyjnych?
Może to, że oni w ogóle się nie liczą. Stwierdził, że za chwilę będzie II tura wyborów Prezydenta 
Miasta, czy wtedy ten kandydat który wygra będzie tylko reprezentował interesy tych mieszkańców, 
którzy na niego głosowali.  Nadmienił,  że  bardzo mu jest  przykro  i  nie  spodziewał  się,  że  taka 
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sytuacja zaistnieje. 

Radny M. Balcer powiedział, że jest mu przykro, że został przez Radę potraktowany w taki sposób. 
Stwierdził, że na ostatnich sesjach ubiegłej kadencji mówił, iż istnieje pilna potrzeba, aby dogadać 
się  ze  Starostwem  Powiatowym  co  do  przebiegu  drogi  Głównej  Południowej.  Dodał,  że  ma 
nadzieję, iż do następnej sesji ta kwestia zostanie załatwiona. Powiedział,  że na skrzyżowaniu 5 
dróg  tj.  Skrzyszowskiej–Czarnieckiego-Mszańskiej-Czarnieckiego-Turskiej  położony  jest  dom, 
którego właściciele zgodzili się na oddanie w celu poszerzenia tego skrzyżowania.  Stwierdził, że na 
dwie ostatnie interpelacje, które złożył nie otrzymał odpowiedzi.

Radna T. Rybka powiedziała, że nie jest zdziwiona przebiegiem głosowania oraz składami komisji. 
Stwierdziła, że w ubiegłej kadencji należała do koalicji i wtedy 6 stanowisk zostało obsadzonych 
przez radnych opozycyjnych, czyli radni koalicyjni wykazali wolę współpracy. Dodała, że obecnie 
radni koalicyjni nie wykazali woli współpracy z radnymi opozycji. 

Prezydent Miasta pan M. Kieca udzielił odpowiedzi na pytania:
– radnego F. Plutowskiego – powiedział, że podpunkt 11 dotyczy działek położonych za rzeką 

Leśnica, czyli terenu obecnego targowiska pana Kozielskiego. Nadmienił, że do tej pory 
teren  ten  był  w wieczystym  użytkowaniu,  jednak dzierżawca  zwrócił  się  o  możliwość 
wykupu tego terenu. Natomiast jeżeli chodzi o podpunkt 6, to zapewne chodzi o dzierżawę 
terenu pod pas reklamowy,

– radnego  M.  Balcera  –  powiedział,  że  zostanie  sprawdzone,  czy  odpowiedzi  zostały 
udzielone. Nadmienił, że z tego co pamięta podpisywał odpowiedź dla radnego na jedną
z interpelacji. Dodał, że domyśla się, iż radny otrzymał odpowiedzi, które zostały oparte na 
możliwościach finansowych Miasta,  jednak te odpowiedzi radnego nie satysfakcjonowały. 

– radnego  J.  Zemło  –  powiedział,  że  odpowiedź  pisemna  zostanie  przygotowana  zgodnie
z trybem określonym w Statucie Miasta. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał  życzenia nadesłane przez Panią Wiesławę Kiermaszek-
Lamla. Poinformował, że radnym zostały rozdane dwa projekty uchwał, a mianowicie:

– projekt uchwały w sprawie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Wodzisławia 
Śląskiego na lata 2011-2024,

– projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej miasta Wodzisławia Śląskiego na 2011 rok. 

Ad 16.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że porządek obrad 1 sesji został wyczerpany i zamknął 
obrady o godz. 12,50.

Przewodniczący 
Rady Miejskiej 

Wodzisławia Śląskiego
Jan Grabowiecki 
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